

*Directs* the Visiting Mission to accept or receive petitions and, without prejudice to its acting in accordance with rules 84 and 89 of the rules of procedure for the Trusteeship Council, to investigate on the spot, after consultation with the local representative of the Administering Authority concerned, such petitions dealing with the condition of the indigenous inhabitants as are, in its opinion, sufficiently important to warrant special investigation;

*Requests* the Visiting Mission to transmit to the Trusteeship Council as soon as possible and in accordance with rule 99 of the rules of procedure a report on its findings with such observations and conclusions as it may wish to make.

*Eleventh meeting,  
31 January 1950 (T/458).*

### **116 (VI). Petition concerning the Bugufi area**

*The Trusteeship Council*, acting under Article 87 b of the Charter, has, at its sixth session, in conformity with its rules of procedure, accepted and examined, in consultation with the representatives of Belgium and the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authorities concerned, a petition from Mwambutsa, the Mwami of Urundi, dated 25 July 1948 (T/Pet.2/49-3/5).

The Council took note of the observations of the Governments of Belgium and the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (T/460 and T/454 respectively).

*The Trusteeship Council,*

*Having heard* statements by the representatives of the Administering Authorities concerned to the effect that any alteration of the *status quo* would be contrary to the express wishes of the overwhelming majority of the people of Bugufi,

*Concurring* with the conclusions arrived at by the Administering Authorities concerned,

*Decides* that no action by the Council is called for on this petition;

*Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authorities and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Nineteenth meeting,  
9 February 1950 (T/466).*

*Note:* The Council decided to invite the Secretary-General to transmit this resolution to all persons who had submitted petitions relating to this subject.

### **117 (VI). Completion of the preparation of the draft Statute for the City of Jerusalem**

*The Trusteeship Council*

*Decides* to proceed immediately with the completion of the preparation of the Statute for the city of Jerusa-

*Charge* la mission de visite d'accepter ou de recevoir les pétitions et, sans préjudice des mesures à prendre par elle conformément aux articles 84 et 89 du règlement intérieur du Conseil de tutelle, d'examiner sur place, après consultation avec le représentant local de l'Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, toutes les pétitions ayant trait à la situation des populations autochtones qu'elle considérera comme suffisamment importantes pour justifier une étude particulière;

*Invite* la mission de visite à soumettre au Conseil de tutelle, le plus tôt possible et conformément à l'article 99 du règlement intérieur, un rapport sur les renseignements obtenus par la mission, accompagné des commentaires et des conclusions que celle-ci pourra désirer présenter.

*Onzième séance,  
31 janvier 1950 (T/458).*

### **116 (VI). Pétition concernant la région du Bugufi**

*Le Conseil de tutelle*, à sa sixième session, agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur, a reçu et examiné, en consultation avec les représentants de la Belgique et du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorités chargées de l'administration des Territoires en question, une pétition en date du 25 juillet 1948 émanant de Mwambutsa, Mwami de l'Urundi (T/Pét.2/49-3/5).

Le Conseil a pris acte des observations formulées par les Gouvernements de la Belgique et du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord (T/460 et T/454 respectivement).

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant entendu* les déclarations des représentants des Autorités chargées de l'administration des Territoires en question, d'où il ressort que toute modification du *statu quo* serait contraire à la volonté expresse de la grande majorité de la population du Bugufi,

*Faisant siennes* les conclusions des Autorités chargées de l'administration des Territoires en question,

*Décide* que cette pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil;

*Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance des Autorités chargées de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Dix-neuvième séance,  
9 février 1950 (T/466).*

*Note.* — Le Conseil a décidé d'inviter le Secrétaire général à transmettre la présente résolution à toutes les personnes qui ont soumis des pétitions relatives à la même question.

### **117 (VI). Mise au point du projet de statut de la Ville de Jérusalem**

*Le Conseil de tutelle*

*Décide* de poursuivre immédiatement, pour la terminer, l'élaboration du statut de la Ville de Jérusalem,